

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 201b08

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General Terry Davis on Azerbaijan: there is no democracy without freedom of expression

Strasbourg, 19.03.2008 - "I am deeply concerned about the deterioration of the freedom of expression in Azerbaijan. In recent months several journalists, known for their critical views, have been sentenced to severe prison sentences. Against the background of similar cases in the past, it is not surprising that many observers see a pattern intended to intimidate and silence dissenting voices in society. It is unacceptable.

I want to emphasise that, with its accession to the Council of Europe, the authorities in Azerbaijan have voluntarily accepted a clear and legally binding obligation to respect and protect human rights, including the freedom of expression, guaranteed by the European Convention on Human Rights. I expect them to refrain from any conduct incompatible with their obligations as a member of the Council of Europe."

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis, s'exprime sur l'Azerbaïdjan : il n'y a pas de démocratie sans liberté d'expression

Strasbourg, 19.03.2008 - « Je suis vivement préoccupé par la dégradation de la liberté d'expression en Azerbaïdjan. Ces derniers mois, plusieurs journalistes connus pour leurs opinions critiques ont été condamnés à de lourdes peines de prison. Des cas analogues ayant déjà été observés par le passé, il n'est pas étonnant que de nombreux observateurs y voient une méthode visant à intimider et à réduire au silence les voix critiques dans la société. Cela est inacceptable.

Je tiens à souligner que, lors de l'adhésion de l'Azerbaïdjan au Conseil de l'Europe, les autorités de ce pays ont volontairement souscrit à l'obligation claire et juridiquement contraignante de respecter et de protéger les droits fondamentaux, y compris la liberté d'expression, tels qu'ils sont garantis par la Convention européenne des Droits de l'Homme. J'attends d'elles qu'elles s'abstiennent de tout comportement incompatible avec leurs obligations en tant que membre du Conseil de l'Europe. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.